
 “Met de verschillen
de bloesems reis je 

als het ware door de 
verschillende lagen 

van je eigen per
soonlijkheid heen” 

Bach-consulent DaniËl nelcK

Je werk, je gezin, je 
familie, je huishouden – 

het maakt je soms dol. En 
juist voor die alledaagse 

emoties van de moderne 
maatschappij is er een 
therapie aanwezig die 
stoelt op principes van 

meer dan een eeuw oud: 
Bach bloesemtherapie. In 
dit dossier vertellen we 

hoe deze therapie werkt.

Kruis aan
Ik ben:

 besluitloos
 soms zo traag
 prikkelbaar
 snel nerveus

De emotionele 

kracht 
van bloesem
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Emotioneel
in balans

 Onbekende werking van Bach Bloesems

66_83_Dossier_Bloesem.indd   2 04-02-14   16:23



Emotioneel
in balans

Denk je wel aan je aPK-keuring en cadeaus voor 
de verjaardag van je neefj e? Waarom reageer je zo 
boos bij iets simpels? en vergeet je niet de bood-
schappen, je sportafspraak en het regelen van de 
vakantie? en op tijd naar bed hè, want anders word 
je moe en prikkelbaar. om in de hectiek van alle-
dag je emoties te stroomlijnen, is er een therapie 
aanwezig die stoelt op principes van meer dan een 
eeuw oud: Bach Bloesemtherapie. in dit dossier 
vertellen we hoe deze therapie werkt.

Onzeker, besluiteloos, 
angstig of juist nerveus. Iedereen 
ervaart emoties die je fl ink uit 
balans kunnen brengen. En natuurlijk 
altijd op momenten dat het niet uitkomt. 
Toch is er een heel eenvoudige, maar 
doeltreff ende manier om deze veelvoor
komende emoties weer in balans te 
brengen: Bach Bloesemtherapie. In dit 
dossier leggen we uit wat deze therapie met 
de bijzondere bloesemremedies van dr. 
Bach precies inhoudt, wat ze doet, hoe ze 
werkt en voor wie.

De heilzame kracht van het denken, onze 
emoties, onze gevoelens: daarvan was dr. 
Edward Bach (1886) zich vorige eeuw al 
bewust toen hij het gedrag en met name de 
stemmingen en emoties van mensen 
bestudeerde. Hoewel de Engelse arts, 
chirurg, en later ook homeopaat, immuno
loog en bacterioloog, zeer succesvol was in 
het bestrijden van ziektes, was hij ook 
opvallend geïnteresseerd in de mens achter 
die ziekte. 

Als medisch student al bracht hij liever uren 
naast het bed van zijn patiënten door om 
hun verhaal aan te horen en hun voortgang 
in de gaten te houden. Zo zag hij een 
astmatische vrouw opknappen toen haar 
enige zoon vertelde dat hij dichter bij huis 
een baan had gevonden en zij niet langer 
haar adem hoefde in te houden. Zo 
constateerde hij dat een man zijn darm
zweer overwon op het moment dat hij 
hoorde dat hij weer een baan had om 
zijn zieke vrouw en jonge kinderen te 
onderhouden. 

JareNlaNGe ZOektOcht
Al luisterend kwam Bach erachter dat het 
genezen van een ziek lichaam begint bij het 
genezen van de persoon. Hoe essentieel de 
kracht is die je krijgt als je gaat voor je eigen 
levensopdracht, ontdekte hij toen op vrij 
jonge leeftijd genas van een dodelijke vorm 
van kanker. Hij raakte er steeds verder van 
overtuigd dat onze geestelijke gemoeds
toestand een belangrijke rol speelt in het 
gezond blijven en herstellen na ziekte. 
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Reine Lanning- 

Nienhuis 
Erkend Bach-trainer 

en consulent, geeft 

zelf ook consulten in 

haar eigen praktijk.

Daniël Nelck

Erkend Bach-consu-

lent en natuur-

geneeskundige, 

gebruikt de Bach 

Remedies als onderdeel van zijn 

behandelingen, studeert psychologie. 

Jannie Freijters

Erkend Bach-consu-

lent, zoekt alle 

remedies in de natuur 

op om ze te fotogra-

feren en op Facebook te zetten.

Deskundigen

Bach Centre Engeland
In 1934 besloot dr. Edward Bach van Mount Vernon, een klein 

huis in Sottwell, een centrum voor zijn werk te maken. In dit 

Bach Centre in het Engelse Oxfordshire maakte hij met behulp 

van de zon of het koken van de bloesem van een plant, struik 

of boom en natuurlijk bronwater in combinatie met alcohol de 

moederingrediënten van de tincturen. 

Ook voltooide hij hier zijn laatste onderzoek en zoektocht 

naar de bloesems, waarna hij aangaf dat zijn werk en het 

systeem compleet waren. Tegenwoordig wordt het centrum 

gerund door mensen die zijn opgeleid door de vrienden en 

medewerkers van dr. Bach aan wie hij toentertijd de volledige 

verantwoordelijkheid heeft gegeven.

Zeventig jaar na zijn overlijden is hier nog steeds het principe 

‘eenvoud en puurheid in deze methode’ van kracht. Dit geldt 

voor iedereen die werkt aan de voorbereiding en distributie 

van de Bach Flower Remedies. 

De remedies worden nog precies gemaakt met de oorspron-

kelijke bereiding en op dezelfde plek. Ook al worden ze 

inmiddels wereldwijd verkocht en gebruikt en zijn er meer 

moderne namen gegeven aan de groepen emoties die Bach 

erkende. Het productie proces is nog steeds hetzelfde en geen 

bloesemtinctuur gaat de deur uit zonder de handtekening van 

Bach om deze authenticiteit te waarborgen.

“De meeste planten die wij gebruiken, komen van plekken die 

dr. Bach zelf heeft ontdekt en wij maken de remedies nog 

steeds zo”, licht directeur Judy Ramsell Howard van het strikt 

onafhankelijke Bach Centre toe. 

“De methode is generatie op generatie liefdevol overgedragen. 

Hij leerde het zijn assistenten, die assistenten leerden het mijn 

tante en vader weer, en hij leerde het mij weer, en we blijven 

de remedies maken met alle liefde, zorgzaamheid en aandacht 

voor elk detail zoals altijd in het proces is gegaan, hier, op 

Mount Vernon.”

Meer informatie? www.bachcentre.com
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“Ziekte is een confl ict tussen ziel, lichaam 
en geest, dus zolang deze een harmonieus 
geheel vormen, kan niets ons deren”, was 
zijn onorthodoxe overtuiging die hem 
inspireerde tot verder onderzoek. Want 
naast het bestrijden van ziektes, wilde 
dr. Bach niets liever dan een middel vinden 
dat de mens zou helpen zichzelf gezond te 
houden. En dat middel moest in de natuur 
te vinden zijn. Dus verliet hij in 1930 zijn 
praktijk, deed jarenlang onderzoek op het 
platteland en zocht naar heilzame, veilige 
bloesems in de natuur. Hij probeerde ze 
eerst grondig op zichzelf uit en vervolgens 
ook op anderen.

POSitieVe emOtieS
Uiteindelijk slaagde Bach erin om bloesems 
te vinden voor alle emotionele confl icten in 
de mens die hij door de jaren heen had 
vastgesteld. Onderverdeeld in zeven 
groepen hoofdemoties kwam hij tot 38 
negatieve gemoedstoestanden die met 
behulp van zijn bloesemtincturen in balans 
worden gebracht, waardoor er meer ruimte 
komt voor de onderliggende positieve 
gemoedstoestand. Bloesems die onbeperkt 
en gemakkelijk te gebruiken zijn, zelfs door 
kinderen en zwangere vrouwen, maar ook 
bij de behandeling van planten en dieren. 
Om de Bach Remedies meer toegankelijk te 
maken voor het algemene publiek, riep dr. 
Bach in de jaren 30 de hulp in van Nelsons 
Homeopathische Apotheek in London in. 
Onder zijn toezicht begonnen zij met het 
produceren en verkopen van de voorraad 

Is Bach Bloesemtherapie
homeopathie?

Nee – er worden geen extreme verdunningen  
gebruikt zoals in de homeopathie. Bij de 

Bach Bloesemtherapie worden extracten gemaakt van 
bloesems met water. Het extract wordt vermengd 

met alcohol om het te conserveren. Een extra 
Bach remedie is de Rescue Remedy, 

die een mix is van vijf andere remedies. 

remedies van de moedertincturen die hij 
had voorzien. In 1990 werd deze samen
werking formeel en sindsdien is Nelsons 
verantwoordelijk voor het afvullen van de 
fl esjes en de wereldwijde distributie van de 
remedies.

ZieNer 
Hoewel Bach de therapie vorige eeuw al 
ontwikkelde, werd ze eigenlijk pas na zijn 
dood echt populair. Blijkbaar was deze 
gerenommeerde Engelse arts zijn tijd ver 
vooruit. “Dr. Bach was een ziener”, is 
Bachtrainster Reine LanningNienhuis, die 
zelf al dertig jaar met de remedies werkt, 
inderdaad stellig. “Hij zag het goede in de 
mens, maar ook de problemen waarmee wij 
worstelen. Hij was een groot wetenschap
per, maar juist dat heeft hij in de Bach
therapie volledig losgelaten, omdat hij 
voelde dat er iets anders was dat de mens 
zou kunnen helpen. Hij ging op zoek naar 
een diepere oorzaak voor het ziek zijn en 
kwam, simpel gezegd, uit bij het niet goed 
in je vel zitten.” 
“Zijn overtuiging? Het echte ziek zijn is het 
niet in contact staan met de opdracht van je 
ziel. Dus als je naar jezelf zou luisteren en 
de Bach Bloesems op tijd zou gebruiken, 
hoef je helemaal niet ziek te worden. Met 
zijn therapie wilde hij de mens dus eigenlijk 
terugbrengen naar zichzelf, het kunnen zijn 
wie je bent. Want als je kunt handelen als 
de persoon die je daadwerkelijk bent, dan 
komt er zo veel kracht vrij dat je helemaal 
niet ziek hoeft te zijn.” «

Onze geestelijke gemoeds-

toestand speelt een belang-

rijke rol in het gezond blijven 

en herstellen na ziekte

Onze geestelijke gemoeds-

toestand een belangrijke rol 

speelt in het gezond blijven 

en herstellen na ziekte

Ziekte is 
een confl ict
tussen 
lichaam 
en ziel

Onze geestelijke gemoeds-

toestand een belangrijke rol 

speelt in het gezond blijven 

en herstellen na ziekte
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“Schiet ’s op.
Hier heb ik 

geen tijd voor!
Kan het niet 

wat sneller?”
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Test je 
kennis

‘Ik heb een 
deadline en dit 
werk moét af, 

dus dan maar 
twee aspirines’

oaks reactie

Griep heeft iedereen weleens. Maar hoe reageer je op ziek 
zijn? Dat is bij iedereen heel anders en daarom zo’n mooi 
voorbeeld van hoe je persoonlijkheid ziekte beïnvloedt.

Help!!! 

Griep
 Ik heb griep en …

(1 x griep – 5 reacties)

‘Griep? Daar heb ik helemaal geen tijd voor!’ 
type impatiens

‘Zie je wel, ik voelde het al: 
het gaat vast mis!’ 
een typische gentian-reactie‘Er is niets aan de hand, 

hoor, het gaat goed!’
de reactie van een 
agrimony-karakter

‘Ik heb nog zo veel taken liggen, 
dit kan ik er echt niet 

bij hebben’
zegt het karakter elm 
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Welke 
bloesems 

helpen 
waarbij?
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Thuis aan de slag of in therapie?
“Hoewel de bloesems bedoeld zijn als zelfhulpmiddel, kan het voor mensen lastig 

zijn om ze zelf toe te passen”, erkent Bach-consulent Nelck. “Soms spelen er 

meerdere emoties en hebben mensen niet altijd volledig zicht op hun eigen 

persoonlijkheid. Doordat Bach-consulenten een gedegen en door het Bach Centre 

erkende opleiding hebben gevolgd, kunnen wij emoties die spelen snel en goed 

herkennen en daar vervolge ns op inspelen.” 

“Toch kan het geen kwaad om thuis met de Bach Bloesems te experimenteren, 

want als je niet de juiste hebt, dan schaadt het niet, maar doet het gewoon niks. 

Mensen die het zelf willen proberen, raad ik aan om eerst die emoties te selecteren 

die ze op dat moment het sterkst voelen en deze te behandelen. Vaak veranderen 

of verdwijnen de emoties, soms na enkele minuten of uren, soms pas na dagen of 

weken als ze dieper geworteld zijn. Geregeld komt er daarna weer een andere 

emotie omhoog die je dan weer kunt behandelen. Zo reis je met de verschillende 

remedies als het ware door de verschillende lagen van je eigen persoonlijkheid 

heen.”

Meer informatie over consulenten? www.bachcentre.com

Welke 
bloesems 

helpen 
waarbij?

Bach Bloesemtherapie gaat uit van zeven groe-
pen emoties. Daarnaast zijn er 38 remedies ont-
wikkeld. Wat de meeste mensen niet weten, is dat 
die niet alleen zijn ontwikkeld voor grote psychi-
sche klachten, maar ook juist voor kleine emoties. 
hier lees je wat wat doet.

Afhankelijk van onze persoonlijkheid en 
emoties zijn er bloesemtincturen te zoeken 
die ons mentaal steunen in de verschillende 
fases in ons leven. Stuk voor stuk voor de 
hand liggende, maar uiterst doeltreff ende 
middelen die zorgen voor balans tussen 
lichaam en geest en veilig kunnen worden 
ingezet bij alledaagse, maar ook langer 

slepende emotionele kwesties. Experimen
teren kan totaal geen kwaad en het schaadt 
niet als niet (direct) de juiste remedie wordt 
gekozen. De kracht van de eenvoud en 
onschadelijke puurheid, hetgeen decennia 
later nog steeds de fi losofi e vormt achter het 
verhaal van de Bach Bloesems.  

Wat doet wat?

Dr. Edward Bach bracht zijn 38 

remedies onder in 7 groepen:

1. Overwin je zorgen 

2. Ken jezelf

3. Leef bij de dag

4. Maak contact met anderen

5. Blijf bij jezelf

6. Vind hoop en geluk

7. Leven en laten leven

Eenvoud. Dat was het 

uitgangspunt van dr. 

Edward Bachs 

zoektocht naar een 

natuurlijke methode 

van heling die door iedereen zelf te 

gebruiken zou zijn. Genezing door de 

kracht van niet-giftige en dus veilige 

bloesems en door niet de ziekte, maar 

de persoon te behandelen met de 

remedies die passen bij onze per-

soonlijkheid en onze emoties. Want, 

zo stelde Bach, iedereen heeft zijn 

eigen unieke pad in dit leven te gaan 

waar we ieder op onze eigen manier 

mee omgaan. 
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Zorgen, angst en  
zorgen overwinnen

Nare voorgevoelens, zorgen zonder aanwijsbare reden Aspen

Gevoel van controleverlies Cherry Plum 

Zorgen over bekende zaken, verlegenheid, zenuwachtig gevoel Mimulus  

Overbezorgd voor anderen Red Chestnut  

Zorgelijke gevoelens Rock Rose

Onzekerheid, twijfel, 
jezelf leren kennen

Twijfel over eigen oordeel, wachten op advies Cerato  

Twijfel, verslagenheid, makkelijk ontmoedigd Gentian  

Hopeloos voelen, pessimisme, negatief Gorse  

Lusteloos voelen, futloos Hornbeam

Onzekerheid, besluiteloos, wisselend humeur Scleranthus  

Twijfel bij levenskeuzes, wil alles graag tegelijk aanpakken Wild Oat  

Meer interesse hebben  
in het hier en nu

Vaak vergissen, niet leren van ervaringen Chestnut Bud  

Dromerig, afwezig, onverschillig Clematis

Nostalgie, heimwee, spijt Honeysuckle

Zwaarmoedig voelen zonder reden Mustard

Afmatting, lichamelijk en geestelijk Olive  

Zorgen, gepieker, nare gedachten White Chestnut 

Berustend, lusteloos, apathie Wild Rose  

Contact maken Egocentrisme, hekel aan alleen zijn, veel kletsen Heather  

Ongeduldig, prikkelbaar Impatiens  

Afstandelijk, trots, koel Water Violet  

Bij jezelf blijven – minder 
gevoelig voor ideeën van 
een ander

Zorgen verbergen achter een masker Agrimony  

Gebrek aan wilskracht, niet ‘nee’ kunnen zeggen Centaury  

Onzeker en behoefte aan bescherming Walnut  

Haat, afgunst, argwaan, woede Holly 

Vind hoop en geluk Schaamte en afkeer van jezelf Crab Apple  

Verstikkende gevoel dat moeilijkheden je boven het hoofd groeien Elm 

Gebrek aan vertrouwen in eigen kunnen Larch  

Groot plichtsgevoel, tegen beter weten in (koppig) niet ophouden Oak  

Schuldgevoel, je voor alles verantwoordelijk voelen en tekortschieten Pine  

Verdriet, rouw en schok Star of Bethlehem  

Moedeloos Sweet Chestnut

Wrok en verbittering om gevoel van onrecht  Willow 

Overbezorgdheid Intolerant, streng, cynisch, arrogant Beech  

Bezitterig, betuttelend Chicory  

Perfectionistisch, hard voor jezelf, principieel Rock Water  

Overenthousiast, koppig en opstandig Vervain  

Autoritair, dominant, halsstarrig, ambitieus Vine

Lijst is opgesteld door Bach Centre Mount Vernon

Tobben? Of zijn het 
zenuwen? Wat voel ik? 
Je stelt een beslissing uit, terwijl je weet dat dit niet handig is. Je bent jaloers, 
maar wilt dat eigenlijk niet zijn. Je emoties bepalen je gedrag, tegen beter 
weten in. Kijk eerst goed in de spiegel: wat voel je en wat wil je bereiken? 
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“Die witte of 
toch die rode ...?

 Of toch ... 
Ik weet het niet 

meer!”

 «
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“ Ik heb mezelf 
heel goed leren 
kennen en vond 
mijn passie”
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“ Ik heb mezelf 
heel goed leren 
kennen en vond 
mijn passie”

De Bach Bloesemtherapie onderscheidt 38 
versch illende gemoedstoestanden, van on-
zeker zijn tot overbezorgd zijn. Door het toe-
dienen van de bloesems worden die nega-
tieve emoties omgebogen tot positieve 
gemoedstoestanden. Hoe werkt dat in de 
praktijk? We vroegen het aan de consulenten.

Consulent Jannie Freijters 
stelt om te beginnen dat Bach 
Bloesemtherapie een natuurlijk 
hulpmiddel is voor haarzelf en haar 
omgeving om de emotionele balans 
te vinden en te houden. “Voor mij is het 
een heel fi jne manier om de rust in mezelf 
te bewaren. Al zag ik dat in het begin zeker 
niet zo. Ik geloofde er eerlijk gezegd eerst 
geen bal van, omdat de door mij geselec
teerde remedie niet direct werkte.”
“Ik dacht in eerste instantie een ander 
karaktertype te zijn, maar toen ik die 
remedie nam, werd ik heel somber. Dat 
wilde ik helemaal niet, dus stopte ik ermee. 
Wat bleek? Juist die reactie weerspiegelde 
mijn karakter! Dus toen ik die bloesem nam, 
werkte het wel en besloot ik de opleiding tot 
consulent te gaan doen. Daardoor heb ik 
mezelf heel goed leren kennen en vond ik 

mijn passie. Nu ben ik heel druk met het 
fotograferen van bloesems en het delen van 
Bachtips op Facebook.”  

Maar ook de goede resultaten van de 
therapie bij anderen laten de Bachconsu
lenten geregeld versteld staan. Zo gebruikt 
Daniël Nelck de Bach Bloesems vrijwel altijd 
als waardevolle aanvulling op de behande
lingen in zijn natuurgeneeskundige praktijk. 
“Ik doe dit omdat ik naast het lichaam 
hiermee ook de geest kan behandelen en 
dat maakt voor mij het plaatje compleet. 
Meestal is het resultaat subtiel en toch 
diepgaand en blijkt bij navraag dat mensen 
zich blijer, opgewekter en meer zichzelf 
voelen én de klachten verminderd of 
verdwenen zijn. Maar soms kan het voor de 
cliënt ook een doorbraak betekenen. Zoals 
laatst bij een cliënt die door de remedie een 

Bloesems voor 
alledaagse emoties
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duidelijke en blijvende switch van fel en 
vurig naar vredig, kalm en wijs in zichzelf 
voelde. Wat was het geval? Ik had de vrouw 
een remedie gegeven die precies paste bij 
haar karakter en hoe ze op bepaalde 
situaties reageerde. Dat pakte de kern van 
al haar problemen aan.”
Freijters zet de remedies daarentegen juist 
ook graag bij kleine emotionele conflicten 
in, als het welbekende zetje in de juiste 
richting. “Zo kwam er een vrouw bij me die 
al jaren niet gehuild had. Ze had heel veel 
verdriet opgestapeld, omdat ze die sterke, 
moedige vrouw wilde zijn en nooit aan haar 
verdriet toekwam. Door haar te behandelen 
met onder andere Star of Bethlehem kon ze 
weer huilen en eindelijk al haar verdriet 
verwerken.” Maar ook de door medicijn
gebruik vermoeide cliënt – een nuchtere, 
oude dame die eigenlijk niet zo’n prater was 
– knapte zienderogen op toen Freijters haar 
een combinatie van Olive en Crab apple gaf. 
“Drie weken later kwam ze bij me en 
vertelde: ‘Sinds tijden word ik weer wakker 
met zin in de dag.’ Ze heeft drie flesjes 
gebruikt en toen was het klaar. Zo kan het 

Door de  
opleiding tot  
consulent te 

volgen, heb ik  
vooral mezelf 

heel goed leren 
kennen

Bach-consulent Jannie FreiJters
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dus ook; je hoeft niet altijd alles tot op de 
bodem door te vragen als mensen dat niet 
willen. Soms zijn ze daar gewoon nog niet 
meteen aan toe of willen ze alleen geholpen 
worden bij één simpele kwaal. Dat tempo 
zal in onze therapie te allen tijde van de 
cliënt zelf afhangen.”

Niet De klacht, maar De 
reactie
Toch kan het voor iemand die voor het eerst 
in aanraking komt met Bachs gedachtegoed 
een behoorlijk complexe puzzel zijn om de 
juiste Bach Flower(s) te selecteren. In eerste 
instantie lijkt alles namelijk wel te kunnen 
helpen voor de vele emoties die we 
gedurende ons leven ervaren. Het gaat er 
echter om de emotie te herkennen die niet 
meer van ons af te schudden is, waardoor 
we erdoor naar beneden worden getrokken. 
Belangrijk om te benadrukken hierbij is dat 
de behandeling uitgaat van de persoonlijk
heid. “Het gaat dus niet zozeer om de klacht 
zelf, maar om hoe iemand op de klacht 
reageert”, benadrukt LanningNienhuis. “In 
feite moet je dus een stapje teruggaan door 
stil te staan bij wat er op dat moment met je 
aan de hand is”, legt de trainer uit, “en hoe 
je daar iets aan kunt doen om jezelf beter te 
voelen. Alleen al dat bewustzijn werkt 
therapeutisch en geeft je kracht. Het gaat in 
wezen om de mens te leren zien zoals hij is 
en de Bach Remedies zijn daar een perfecte 
ondersteuning bij.”

Wie thuis aan de slag wil met de bloesems, 
doet er dan ook goed aan om het systeem en 
de filosofie van Bach te leren begrijpen. 
Daarna is het voor iedereen mogelijk om de 
tinctuur te zoeken die het best past bij diens 

‘hoofdstuk’ kun je dus de paragraaf 
uitzoeken die op jou van toepassing is. 
Totdat je bij de kern bent gekomen en een 
remedie te pakken hebt die jou ondersteunt 
in deze moeilijke tijd van je leven en die je 
persoonlijkheid in balans houdt.” «

teKsten SaNDRa ZuiDeRDuiN
FotograFie ShutteRStock / DiveRSeN 
VormgeVing MiRaNDa De gRoot,  
twiN MeDia bv, cuLeMbuRg

persoonlijkheid en de emotionele gemoeds
toestand van dat moment. Een bloesem die 
onafhankelijk van de klacht moet worden 
geselecteerd en aansluit bij de emotionele 
gesteldheid, de gemoedstoestand, het 
temperament en de persoonlijkheid van de 
te behandelen persoon. “Dat wordt het 
afpellen van de ui genoemd”, vult Nelck aan. 
“Er zijn zeven categorieën van hoofdemoties 
die ieder hun eigen uitsplitsing kennen. Per 
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 “Waarom zou 
ik me hier druk 

om maken? 
Het is toch niet te 

veranderen”

Naamloos-1   1 31-01-14   10:37

Meer lezen?
gezondnu.nl/bloesemdossier

Dit Dossier is mogeliJK 

gemaaKt Door: tS PRoDuctS

teKst: SaNDRa ZuiDeRDuiN

FotograFie: ShutteRStock / DiveRSeN

realisatie: twiN MeDia
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